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رئیس مرکز سنجش و پذیرش دانشگاه آزاد اسلامی
  در گفت و گو با »فرهیختگان«:

کیفیت آموزش در جذب 
با سوابق تحصیلی 

 با بقیه فرقی ندارد

ونمایی شد، »فرهیختگان« اطلاعات وز گذشته ر سالنامه مهاجرتی ایران ر
  این سالنامه را بررسی کرد

وند مهاجرت  کاهش ر
وایت آمار دانشجویان ایرانی به ر
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دانشگاه آزاد اسلامی در زمینه اقتصاد، رشد علمی 
و مسائل فرهنگی گام  های خوبی برداشته است

مراســـم تکریم رجبعلی وثوقی مطلق و معارفه محسن مرادی، 

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان خراسان شمالی و واحد 

بجنورد با حضور علی ســـروری مجد، مشاور ریاست و رئیس 

مرکز حوزه ریاســـت، روابط عمومی و هماهنگی استان  های 

دانشگاه آزاد اسلامی در واحد بجنورد برگزار شد.

 علی سروری مجد، رئیس مرکز حوزه ریاست، روابط عمومی و 

هماهنگی اســـتان  های دانشگاه آزاد اسلامی در این مراسم، 

گفت: »یکی از مسائل مهمی که در جامعه وجود دارد، مساله 

اقتصاد و معیشت، رشد علمی، مسائل و دغدغه  های فرهنگی 

اســـت که دانشگاه آزاد اسلامی در این عرصه گام  های خوبی 

برداشته است.« 

ــه گام  ــه بیانی ــه ب ــا توج ــرد: »ب ــان ک ــروری مجد خاطرنش س

ــه  ــت بلک ــور نیس ــا آموزش مح ــگاه صرف ــلاب، دانش دوم انق

بایــد به عنــوان دانشــگاه حــل مســاله بتوانــد در عرصه  هــای 

ــد.  ــون ورود کن گوناگ

در دوران شیوع ویروس کرونا دانشگاه آزاد اسلامی نخستین 

دانشـــگاهی بود که توانست در عرصه آموزش مجازی ورود و 

سیستمی جامع را برای واحد های دانشگاهی تعریف کند.« 

وی افزود: »دانشگاه باید به دنبال مهارت آموزی دانشجویان 

باشـــد، زیرا والدین همگی دغدغه اشـــتغال فرزندان خود را 

پس از اتمام دوره تحصیل دارند، بنابراین ســـرمایه گذاری در 

مهارت افزایی بسیار حائز اهمیت است و اگر این سرمایه گذاری 

به درســـتی انجام شود، والدین با شـــوقی مضاعف به سوی 

دانشگاه آزاد اسلامی خواهند آمد.«

 سروری مجد با تاکید بر تمرکز بر توسعه رشته  های غیرپزشکی، 

گفت: »تمرکز بر رشـــته  های غیرپزشکی از اهمیت بسیاری 

برخوردار اســـت که در این زمینه باید به جد برنامه ریزی شود 

و انتظـــار مـــی رود همان گونه که مدارس عالـــی مهارت در 

واحد هایی همچون مشـــهد برای مهارت افزایی دایر شده، در 

این استان نیز پیگیری شود.« 

وی با اشاره به فرمایشـــات مقام معظم رهبری، افزود: »طبق 

فرمایش مقام معظم رهبری گســـترش فضای انقلابی، ارتقای 

علمی و حفظ کیان دانشگاه باید در سرلوحه کار ما قرار بگیرد 

که این امر در تمامـــی ماموریت  ها و عرصه  ها باید موردتوجه 

قرار بگیرد.«

یت  های خود دانشگاه آزاد اسلامی در اجرای مامور
 بهتر از گذشته عمل خواهد کرد

مراسم نام گذاری ســـاختمان اداری دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

شهرقدس به نام سردار شهیدسلیمانی با حضور سیروس صابری، 

مشاور رئیس دانشگاه و رئیس مرکز حراست دانشگاه آزاد اسلامی 

برگزار شد. رئیس مرکز حراست دانشگاه آزاد اسلامی در این مراسم 

با بیان اینکه در جنگ تحمیلی عراق علیه ایران 36 کشـــور دنیا 

امکانات مختلف خود را در اختیار صدام قرار دادند، گفت: »آنها 

منتظر نابودی ایران بودند، اما رهبری امام خمینی)ره(، رشادت  های 

رهبر معظم انقلاب امام خامنه ای )مدظله العالی( و دینداری، تقوا 

و صبوری مردم آنها را با شکســـت مواجه کرد.« وی با بیان اینکه 

آخرین حربه دشمن و منافقان اجرای عملیات مرصاد بود، اظهار 

داشـــت: »بعد از شکست دشمن در عملیات مرصاد، آنها به فکر 

تهاجم فرهنگی افتادند، اما خوشـــبختانه این بار نیز شکســـت 

خوردند، چراکه امثال حججی  ها پیدا شدند. جوانانی که حتی 

جنگ و انقلاب را ندیده بودند ولی برای دفاع از اهل بیت)ع( رفتند 

و با لبخند و آرامش قلبی شـــهید مدافع حرم شدند.«  صابری با 

تاکید بر این موضوع که ســـاختمان اداری دانشگاه آزاد اسلامی 

واحد شـــهرقدس براساس شخصیت والای حاج قاسم سلیمانی 

به منظور خدمات رسانی بهینه طراحی شده است، گفت: »عقبه و 

تاریخچه همه انسان ها باید برای مردم قابل فهم و مکتب آن به خوبی 

هویدا باشـــد و تاثیر خود را بر ساختارسازی نسل انقلاب برجای 

بگذارد.« رئیس مرکز حراست دانشگاه آزاد اسلامی اظهار داشت: 

»اصول جهاد، دفاع، مردمداری و محبت در ســـیره عملی شهید 

حاج قاسم سلیمانی به خوبی نمایش داده می شد که این موضوعات 

نشان دهنده تفکر عمیقی از روش زندگی این شهید بزرگوار است.« 

وی با تاکید بر اینکه در میدان جنگ و نبرد ذر ه ای خوف و تردید 

در دل این مرد خدا نفوذ نمی کرد، گفت: »این شهید بزرگوار مقابل 

مردم و به ویژه خانواده و فرزندان شهدا بسیار خاکی و مهربان بود.«

 صابری در ادامه با بیان اینکه دانشـــگاه آزاد اسلامی روزبه روز در 

اجرای ماموریت  ها و رسالت  های خود بهتر از گذشته عمل خواهد 

کرد، افزود: »دانشگاه فضای جهاد علمی است که به علم و پژوهش 

می پردازد و کار جهادی را دنبال می کند، لذا زنده نگه داشتن یاد 

شـــهدا بسیار شایسته و ارزشمند است، چراکه شهدا این فضای 

امن را در دانشگاه ایجاد کرده اند.« گفتنی است صابری با حضور 

بر مزار شـــهدای گمنام دانشگاه آزاد اسلامی شهرقدس به مقام 

شامخ شهیدان ادای احترام کرد.

شورای عالی تحول کشاورزی در دانشگاه آزاد تشکیل شد
پیام نجفی در گفت وگو با ایســـکانیوز، با بیان اینکه دانشگاه آزاد 

اسلامی واحد اصفهان در حوزه مستقل طرح ملی بذر را پیگیری 

می کنـــد، گفت: »در حوزه موضوعـــات تحقیقاتی و تولید دانش 

فنی خود دانشگاه و شرکت  های دانش بنیان مستقر در مراکز رشد 

فعالیت  های قابل قبولی دارند و از این پس واحد های دانشگاهی با 

ظرفیت نیز به این جریان تولید دانش اضافه می شوند.« وی افزود: 

»در  بخش تولید دانش فنی و در زمینه بذر های هیبریدی، گلخانه ای 

و روباز فعالیت  ها به ســـوی ثبت گواهی حرکت می کند و می توان 

محصولات را در این مرحله وارد فاز تجاری ســـازی کرد و عرضه به 

بازار آغاز می شـــود. البته فضای تحقیقاتی لازم برای پژوهشگران 

حوزه بذر باید گسترش پیدا کند و حوزه کشت محصولات گلخانه ای 

رونق داده شود.« رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان بیان 

کرد: »اخذ گواهی نامه بذر هـــای تولیدی به معنای تولید دانش 

فنی در دانشگاه بوده و دستاورد بسیار ارزشمندی به شمار می رود 

و هر روز دانشگاه را به تولید انبوه و تجاری سازی گسترده نزدیک 

می کند. واحد های مختلف اســـتان اصفهان ازجمله واحد های 

دانشگاهی دهاقان، مجلسی و رودان در این پروژه عظیم مشارکت 

داشـــته اند و در فضا های روباز محصولات متنوعی را زیر کشـــت 

برده اند.« نجفی با اشـــاره به کشت دو هکتاری بذر به صورت روباز 

در دانشگاه آزاد اصفهان عنوان کرد: »بذر های تولیدشده برداشت 

می شود و به سوی آزمایش  های تخصصی و تشخیص صفات راهی 

می شود و پس از برداشت  های تحقیقاتی به ایستگاه اخذ گواهی 

بذر می رسد. اخیرا نیز ســـطحی به وسعت چهار هکتار در واحد 

دانشگاهی مجلسی زیر کشت محصولاتی چون خیار، بادمجان، 

پیاز و گونه  های مختلف رفته است.« وی ادامه داد: »همایشی نیز 

در سال گذشته تحت عنوان پروژه تحول کشاورزی به همت ریاست 

عالی دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد و استادان و محققان اصلاح 

نباتات در این همایش حضور موثری داشـــتند. با وجود شـــیوع 

ویروس کرونا ولی تعاملات و ارتباطات شکل گرفته در آن همایش 

همچنان برقرار است.« رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد اصفهان 

خاطرنشان کرد: »با تشکیل شورای عالی تحول کشاورزی هریک 

از واحد های دانشگاهی با ظرفیت در این حوزه تخصصی نیز وارد 

عمل شده اند و ماموریت خاصی برعهده گرفته اند. موضوعات جدید 

درخصوص توســـعه بذر ها و ورود به بذر های پیاز زعفران، گیاهان 

دارویی و دانه  های روغنی در فصل جدید کاری مطرح شده است.«

ویداد آنلاین حل مساله  ر
در دانشگاه آزاد اسلامی برگزار می شود 

رویداد آنلاین حل مســـاله با موضوع ورزش، تندرستی و فناوری 

توســـط اداره کل پارک علم وفناوری دانشگاه آزاد اسلامی برگزار 

می شود. این رویداد با هدف طراحی اپلیکیشن برای شناسایی 

و ارزیابی حرکات ورزشـــی از اول مردادماه لغایت 10 شهریورماه 

برگزار خواهد شد. آخرین مهلت ارسال طرح اولیه شامل عکس و 

فیلم از نمونه اولیه یا پروتوتایپ، سوم شهریور خواهد بود و داوری و 

انتخاب محصولات برتر در تاریخ 13 شهریور انجام می شود. آدرس 

وب سایت رویداد آنلاین حل مساله به نشانی Park.iau.ir است.

گفتنی است از مزایای اپلیکیشن برتر این رویداد می توان به مواردی 

ازجمله خرید محصول، انعقاد قرارداد همکاری طبق مدل مشارکت 

توافقی با دانشـــگاه آزاد اسلامی، مشارکت در بازار و همکاری با 

واحد های دانشگاه آزاد اسلامی و امکان تامین فضای استقرار در 

یکی از فضا های پارک علم وفناوری در تهران اشاره کرد.

دانشگاه آزاد اسلامی عزم جدی
 برای تعالی علوم انسانی و هنر دارد

معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »استاد باید 

نگاهی نظریه پردازانه به علوم انســـانی داشته باشد و تا این کار 

صورت نگیرد و دانشـــگاه ما آموزش پژوهش محور کارآمد نباشد، 

تحول در علوم انسانی اتفاق نمی افتد.« عبدالحسین خسروپناه 

در گفت وگو با خبرگزاری آنا، با اشاره به اینکه دانشگاه آزاد اسلامی 

با تاسیس معاونت علوم انسانی و هنر عزم جدی و جهادی برای 

تعالی علوم انسانی و هنر دارد، اظهار کرد: »همه مشکلاتی که در 

حوزه فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی در کشور مشاهده می کنیم، 

به مسائل و مباحثی که در حوزه علوم انسانی قرار دارد، برمی گردد.« 

وی افزود: »حوزه های مختلف رســـانه، علوم شناختی و مسائل 

مربوط به فعالیت های هنری به علوم انسانی و هنر مربوط می شوند، 

بنابراین باید با کمک اساتید و اعضای هیات علمی تحولی اساسی 

نسبت به علوم انسانی داشته باشیم.« معاون علوم انسانی و هنر 

دانشـــگاه آزاد اســـلامی با بیان اینکه علوم انسانی باید روزآمد، 

بومی ســـازی و حکمی سازی شود، گفت: »این موضوع منوط به 

این است که آزاداندیشی به معنای دقیق کلمه شکل بگیرد و اساتید 

آزادانه با هم گفت وگو و بحث کنند و نقدونظر داشته باشند؛ استاد 

نباید فقط ماموریت خود را در تدریس و گذراندن واحدهای آموزشی 

بداند، بلکه باید فعالیت های پژوهشی نیز داشته باشد.« خسروپناه 

خاطرنشان کرد: »استاد باید نگاهی نظریه پردازانه به علوم انسانی 

داشـــته باشـــد و تا این کار صورت نگیرد و دانشـــگاه ما آموزش 

پژوهش محور کارآمد نباشد، تحول در علوم انسانی اتفاق نمی افتد، 

لذا درحال حاضر مجلس شورای اسلامی، هیات وزیران و دولت و 

قوه قضائیه به شدت با پرسش ها، مسائل و چالش های جدی مواجه 

است که باید در علوم انسانی حل شود؛ دانشگاه آزاد اسلامی باید 

درگیر جامعه شود و البته دولتمردان نیز باید به این دانشگاه کمک 

کنند تا بتواند این مسیر را طی کند. امیدوارم با همت عالی اساتید 

دانشـــگاه آزاد اسلامی بتوانیم گامی مؤثر در تحول و تعالی علوم 

انسانی این دانشگاه برداریم.«

دفتر ارتباطات نهاد رهبری دانشگاه آزاد اسلامی
 در قم راه اندازی می شود

مســـئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشـــگاه آزاد 

اسلامی از راه اندازی دفتر ارتباطات این نهاد به منظور بهره گیری 

از ایده ها و الگو های مطلوب موسسات فرهنگی و آموزشی در 

قم خبر داد.

محمد شـــریفانی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری 

در دانشـــگاه آزاد اسلامی یکی از برنامه های خود را بازدید از 

مراکز دانشگاه های مرتبط با دانشگاه آزاد اسلامی در سراسر 

کشور برشمرد و اظهار کرد: »قم برای ما به صورت ویژه موردتوجه 

است، زیرا علاوه بر وجود نازنین حضرت فاطمه معصومه)س( 

ظرفیت های علمی و شخصیت های ارزشمندی وجود دارند که 

باید از این ظرفیت ها استفاده شود.« شریفانی مباحث فرهنگی 

به ویژه قرآن و نماز در حوزه معارف و خانواده را از وظایف نهاد 

نمایندگی رهبری دانســـت و گفـــت: »از آنجاکه مرکز و قطب 

طرح ها و برنامه ها، تجربیات و ایده ها در قم است، به این نتیجه 

رسیدیم دفتر محدودی در قم راه اندازی کنیم که متعلق به نهاد 

نمایندگی مقام معظم رهبری سازمان مرکزی است و ایده های 

نـــو در این مرکز برای بقیه مراکز الگوگیری می شـــود.« وی از 

راه اندازی دفتـــر ارتباطات نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری 

در دانشـــگاه آزاد اسلامی با موسســـات فرهنگی و آموزشی 

در قم خبر داد و افزود: »صد ها موسســـه آموزشی و فرهنگی 

در قـــم وجود دارد که همه آنهـــا ایده ها و الگو های مطلوب و 

قابـــل بهره برداری دارند، بنابراین دفتـــر ارتباطات بین نهاد 

با موسســـات فرهنگی، دینی و آموزشی قم در دانشگاه آزاد 

اســـلامی این استان راه اندازی می شود تا موسسات الگو ها، 

طرح هـــا و ایده های نو را در تعامل با دفتر نهاد در دانشـــگاه 

اجرایی کنند.« مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در 

دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی هم به دلیل 

فعالیت بیش از یک میلیون جوان دانشـــجو، حدود 30 هزار 

اســـتاد و حدود 30  هزار کارمند سرمایه فوق العاده ای است 

که باید از این ظرفیت حداکثر استفاده را کرد.« وی باتوجه به 

دغدغه اصلی نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه 

آزاد اسلامی بیان کرد: »دغدغه ما مسائل فرهنگی و معارفی 

اســـت و ازســـوی دیگر دو مخاطب شاخص به عنوان استاد و 

دانشـــجو در دانشگاه وجود دارد که استاد به دلیل ماندگاری 

و جایگاهش و دانشجو هم ازلحاظ شور و نشاط و جوانی برای 

نهاد اهمیت دارد.«

  چه خبر از دانشگاه

»فرهیختگان« از راهکار کشورها در افزایش جذب دانشجویان خارجی
  گزارش می دهد

خسارت ۳ میلیارد دلاری  
یکا  دانشگاه های آمر
6به خاطر قانون دولت
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